
Saksprotokoll i 13.02.2020 - Hovudutval for næring, naturressursar og innovasjon 

 

Sigrid Brattabø Handegard (Sp)  sette på vegne av SP, AP, SV, FrP fram slikt forslag: 

 

«1.Vestland fylke rår i frå at det vert gitt konsesjon til North Connect til å byggja 
straumkabel frå Sima i Hardanger til Skottland. 
  
2.Ein ny utanlandskabel til eit land med høgare kraftprisar vil generelt føre til auka 
kraftprisar i Noreg. NVE har berekna at i kraftprisane i Noreg vil auke med 1-3 øre per 
kWh i snitt over North Connects levetid (40 år). Dette vil føra til ein auka kostnad for alle 
elektrisitetsbrukarar i Norge, - både husstandar, næringsliv og offentleg sektor.  
  
3.Kraftkrevjande industri er særs viktig for mange kommunar og lokalsamfunn. Det er 
avgjerande at industrien, i eit høgkostland som Norge, ikkje vert påførd auka kostnader i 
form av auke i kraftpris og nettleige slik bygging av denne kabelen vil føra til. 
 
4.Det er mange planar for næringsetablering i Vestland som utløyser eit auka kraftbehov. 
I tillegg bør vår fornybare ressurs nyttast til å elektrifisere meir av industrien i Norge. 
Vestland fylke meiner difor det vert feil å eksportera denne ressursen ut av landet. 
 
5.Hardanger er ein viktig frilufts- og reiselivsregion. Dette er også eit område som har ytt 
mykje av sin natur gjennom fleire store vasskraftutbyggingar tidlegare. Eit evt. løyve til å 
byggje den omsøkte kabelen, vil føra til auka press på utbygging av t.d vindkraft i fjell- og 
fjordlandskapet i Hardanger. Det er Vestland fylke sterkt imot.» 

 

Mark Taylor(MDG) sette på vegne av MDG  fram slikt forslag: 

  

«tillegg til pkt.1: 
 
Vestland fylkeskommune vil likevel understreke at vi ikkje vil tillate utbygging av 
kraftverk, herunder småkraftverk, i verna vassdrag. Ei heller ikkje utbygging av vindkraft i 
urørd natur eller på bekostning av viktige verdiar knytt til natur, landskap, friluftsliv, 
kultuminner/kulturmiljø og reiseliv, og som er i strid med kommunestyrevedtak.» 

 

Taylor trakk sitt forslag. 

 

Avrøysting 

 

Brattabø Handegard sitt forslag fekk 10 røyster (A, Sp, MDG, SV, Frp, FNB) mot 5 røyster (H, KrF, 
V) og vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet.  

 

Forslag til innstilling til fylkesutvalet 

 

1. Vestland fylke rår i frå at det vert gitt konsesjon til North Connect til å byggja straumkabel 
frå Sima i Hardanger til Skottland. 

 
2. Ein ny utanlandskabel til eit land med høgare kraftprisar vil generelt føre til auka kraftprisar 

i Noreg. NVE har berekna at i kraftprisane i Noreg vil auke med 1-3 øre per kWh i snitt 



over North Connects levetid (40 år). Dette vil føra til ein auka kostnad for alle 
elektrisitetsbrukarar i Norge, - både husstandar, næringsliv og offentleg sektor.  

 
3. Kraftkrevjande industri er særs viktig for mange kommunar og lokalsamfunn. Det er 

avgjerande at industrien, i eit høgkostland som Norge, ikkje vert påførd auka kostnader i 
form av auke i kraftpris og nettleige slik bygging av denne kabelen vil føra til. 

 
4. Det er mange planar for næringsetablering i Vestland som utløyser eit auka kraftbehov. I 

tillegg bør vår fornybare ressurs nyttast til å elektrifisere meir av industrien i Norge. 
Vestland fylke meiner difor det vert feil å eksportera denne ressursen ut av landet. 

 
5. Hardanger er ein viktig frilufts- og reiselivsregion. Dette er også eit område som har ytt 

mykje av sin natur gjennom fleire store vasskraftutbyggingar tidlegare. Eit evt. løyve til å 
byggje den omsøkte kabelen, vil føra til auka press på utbygging av t.d vindkraft i fjell- og 
fjordlandskapet i Hardanger. Det er Vestland fylke sterkt imot. 

 


